
 

 

Full sessió 11, 14 de febrer 

 

Escriu la forma correcta dels següents verbs: 

1. Ella volia que jo (portar) PORTÉS una camisa groga.     En passat 

Volia és en passat. Com que és en passat portés  

Ella vol que jo porti una camisa groga.    En present 

2. No pensava que elles (parlar) PARLESSIN   tan bé. 

Jo no penso que elles parlin 

Jo no pensava que elles parlessin.  

2. M'agradaria que ella (dormir) DORMÍS menys hores. 

DORMIS   SINÓ DORMÍS    

M’AGRADA QUE ELLA DORMI 

3. Elles defensaven que tu (agafar) AGAFESSIS totes les coses. 

AGAFASSIS: agafassis   agafés, perdés, saltés     às no existeix 

5. No creia que ella (tenir) TINGUÉS   tanta gana. 

TENIR és molt irregular 

En present:     Ella vol que jo tingui 

En passat:      Ella volia que jo TINGUÉS 

 

 



Jo tingués, tu tinguessis, ella o ell tingués, nosaltres tinguéssim, vosaltres 

tinguéssiu, ells o elles tinguessin 

Ella vol que jo digui      G 

Jo digués, diguessis, digués, diguéssim, diguéssiu, diguessin 

6. Volia que vosaltres (aprovar) aprovéssiu el curs. 

7. No creia que tu (dir) diguessis la veritat. 

8. No es pensava que jo (acabar) acabés tan descansat. 

9. No pensava que tu (dormir) dormissis tantes hores. 

10. No volia que tu (sortir) sortissis tan d'hora. 

11. Ella no volia que jo (perdre) perdés els pantalons quan corria.  

 

PLATS NETS COMPRATS ALS MERCATS ANTICS  

GÈNERE 

La més forta  GÈ       es pronuncia tal com està escrita 

Les altres E no són E, sinó que s’assembla a la A 

DESPRÉS     la forta és PRÉS: E    

L’altra no és una E 

Detectivesca:        la forta és VES   és E 

Les altres no ho són.      

 

 

 



PRONOMS 

 

A MI I A TU 

 

Em dona el llibre M'envia el llibre Dona'm el llibre Vols donar-me el llibre? 

Et dona el llibre T'envia el llibre Envia't el correu Vols enviar-te el correu? 

 

COMPTE! 

 

Mai hem de dir: 

Me dona el llibre Dona-me el llibre 

Te dona el llibre Envia-te el correu 

 

El que en castellà normalment és ME, en català és EM 

El que en castellà normalment és TE, en català és ET 

 

A NOSALTRES I A VOSALTRES 

 

Ens dona el llibre Ens envia el llibre Dona'ns el llibre Vols donar-nos el llibre? 

Us dona el llibre Us envia el llibre Envieu-vos el correu Heu d'enviar-vos el 

correu 

 



Compte! 

Mai hem dir : 

 

Nos dona el llibre Dona-nos el llibre 

Os dona el llibre Enviaros el llibre 

 

1. Ompliu l’espai buit amb la forma de pronom que hi vagi més bé. 

em / -me / m’ / ‘m et / -te / t’ / ‘t 

 

Ahir .......... vaig fer mal al peu. A qui vas dirigir ..........? 

.......... omplo les butxaques. Ara .......... toca a tu. 

Obre .......... la porta. Pentina ........... 

No .......... atabalo mai. Ja .......... has llegit el llibre? 

Vull banyar ..........! Tothom va aplaudir .......... . 

 

ens / 'ns / -nos / us / -us / -vos 

No .......... donis més xocolata. És massa bona! 

Vosaltres, .............. quedareu a casa? 

Jo vaig enviar.......... un correu electrònic. 

Porta ............... el que vas dir que ens portaries. 

 

 



COSES QUE COMENCEN PER LA LLETRA E  

 

 

 



 

 

 

 

 

 


